
Referat fra møde i Fritidssamrådet 
Mandag den 3. oktober 2016 kl. 17.00 – 18.30 
Mødelokale 3 på Varde Kommunes Rådhus, Bytoften 2

Deltagere 
 Lisbet Rosendahl, formand for Fritidssamrådet, fmd. Udvalget for Kultur og Fritid
 Ingvard Ladefoged, Udvalget for Kultur og Fritid
 Idrætsrådet, Erland Jensen
 Foreningsrådet, Rudin Riknagel 
 Aftenskolerådet, Brian Kronborg og Lillian Møller
 Kulturelt råd, Rigmor Bek Pedersen og Allan Lyngsdal
 Jørgen Nielbæk, Kultur og Vækst

Dagsorden Referat

1. Velkomst ved Lisbet Rosendahl  Lisbet bød velkommen og håbede at 
maden smagte

2. Gensidig præsentation af medlemmerne  Runden blev taget

3. Nyt fra de 4 råd – hvordan går det? Foreningsrådet
 Ting tager tid. Det er svært at forklare 

foreningsrådets formålet. Foreningerne 
engagere sig ikke i Foreningsrådet - 
dette ses ikke som et problem, men et 
tegn på at det går godt.

Idrætsrådet
 Er efterhånden kommet godt i gang. 

Arbejdet i Idrætsrådet er ekstraarbejde, 
da bestyrelsesmedlemmerne også er 
engageret i deres lokale foreninger. 

 Der har været møde om udviklingsplan 
med Kultur og Vækst om vision og mål.

 Derudover har Idrætsrådet fået den 
første sag i høring – kriterier for 
fordeling af eliteidrætspuljen. 

 Hjemmesiden er oppe at køre.
 Afholder et gratis arrangement med 

Søren Østergaard sammen med 
Foreningsrådet d. 25. oktober i Helle 
Hallen.

Aftenskolerådet
 Der har været et fællesprojekt i Varde. 

LOF, AOF og FOF er gået sammen om 
”Demokrati på vestjysk” omkring det 
amerikanske valg. Der var 200 
deltagere.

 Selve rådet er hensygnende. Sidste 
møde måtte aflyses på grund af afbud. 



Det er både svært at få gang i nye ting i 
både Varde By og oplandet. Varde 
Kommune er et svært område at 
arbejde i. Det vides ikke om det er fordi 
det sker så meget. Der er en gevaldig 
konkurrence fra Biblioteket – de har 
næsten aftenskoleaktivitet. 

 Det er svært at få de små aftenskoler 
med. Det er forventningen at det går 
godt for dem.

 Aftenskolerådet mangler en 
tilbagemelding fra FUR, hvor de i foråret 
tilbød at lave arrangementer lokalt.

 Der er kontakt til et Græsningslaug i 
Nymindegab om et kursus i 
pølselavning. 

Kulturelt råd
 Er langsomt startende som de øvrige 

råd.
 Der er sat flere ting i gang, herunder 

annoncering af tur til Kulturmødet – 
blev dog ikke søgt.

 Der er lavet en hjemmeside, der 
korresponderer med Kulturnaut. Erik 
Dyhr underviser i hvordan man bruger 
systemet.

 Der er behov for en forsendelsesliste til 
foreninger i Kulturelt råd – kontakter 
Signe

 Der har været tiltag til at lave en 
udviklingsplan. Der er afsat en tid den 
25. oktober

 Kulturelt råd vil gerne have en 
hørringsret, forstået således at de gerne 
vil i kontakt med de foreninger, som 
kommunen kommer i kontakt med. 
Måske der vil være mulighed for at 
Kulturelt råd kan udtale sig til visse 
sager.

Diverse bemærkninger:
 Indkøringen af foreningsrådene kræver 

tålmodighed, således at vi lærer 
hinanden at kende.

 Det er vigtigt at finde store 
arrangementer, som dækker alle 
rådenes interesser.

 Der er en tendens til at folk tilvælger 
noget der er offline – strikkefestival

4. De løbende dialogmøder med udvalget 
hvordan fungerer det?

 Aftenskolerådet mener ikke at der er 
nødvendigt med to om året. 
Kulturelt råd mener at det ikke er 
hensigtsmæssigt med møder i april 



måned. 
Idrætsrådet og foreningsrådet vil gerne 
have to møder – forårsmødet giver god 
mening i forhold til budgettet.

 Der er dialogmøde med råd for 
foreningslivet den 23. november. 
Tiderne blev fordelt således:

o Kl. 17.00-17.45: Aftenskolerådet
o Kl. 18.00-18.45: Idrætsrådet
o Kl. 19.15-20.00: Kulturelt råd
o Kl. 20.15-21.00: Foreningsrådet

5. Det løbende samarbejde med 
forvaltningen hvordan fungerer det?

 Det er vigtigt, at rådene får mail cc. 
vedrørende generelle aktiviteter, der 
foregår i de tilhørende foreninger. Målet 
er, at få et tværsagligt samarbejde på 
tværs af foreninger.

 Der er generelt et godt samarbejde med 
forvaltningen.

6. Økonomi  Det kunne være spændende med et 
rigtigt stort arrangement mellem 
foreninger i Varde Kommune. Der har 
tidligere været tale om et 
foreningsmarked/-festival. Det kan også 
være en koncert eller lignende.  

 Der er allerede et arbejde i gang med at 
identificere antallet af frivillige i hele 
kommunen. Dette markeres med en 
lysfest i hver by. Kan evt. kobles til 
noget musik. (Valborgsaften). Der 
afsættes 50.000 kroner fra 
Fritidssamrådets pulje til lysfesten

7. Ændring af vedtægter, kapitel 1 §5:
-Forslag: Formanden vælges fremover, 
så formandskabet følger 
byrådsperioden.
-Forslag: Den nuværende formand 
fortsætter byrådsperioden ud. 

 Vedtaget 
 Vedtægtsændringer skal godkendes i 

Udvalget for Kultur og Vækst og Byrådet

8. Andre forslag til punkter til dagsordenen  Der er ønske fra alle rådene om at blive 
høringspart til kommuneplanen

 Der er ønske om indsigt i 
økonomiopfølgning.

 Der er temamøde for byrådet i 
november måned om det fremtidige 
Kultur og fritid.

 Kultur på recept i Kolding – dans og 
demente.

 Aftenskolerådet ønsker at møde 
Udvalget for Social og Sundhed

 Købstadsjubilæet er flyttet til efteråret.
9. Næste møde i Fritidssamrådet  Det aftales at næste møde i 

Fritidssamrådet i 2017 skal ske i maj 
måned.


